

Phytoprotection



Lettre de la rédactrice en chef - Phytoprotection à l'heure du changement

Letter from the Editor - Phytoprotection, a time for change

Anne Légère

Volume 73, Number 1, 1992

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/706014ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/706014ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Société de protection des plantes du Québec (SPPQ)

ISSN

0031-9511 (print)

1710-1603 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Légère, A. (1992). Lettre de la rédactrice en chef - Phytoprotection à l'heure du changement / Letter from the Editor - Phytoprotection, a time for change. *Phytoprotection*, 73(1), 1–1. <https://doi.org/10.7202/706014ar>

La société de protection des plantes du Québec, 1992

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

érudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

Lettre de la rédactrice en chef

Letter from the Editor

Phytoprotection **à l'heure du changement**

En cette fin du vingtième siècle, le monde de l'édition scientifique, en dépit de ses particularités, doit se plier aux lois du marché. Les dernières décennies ont vu se multiplier les revues ayant comme mandat la publication de résultats de recherche. Pourtant, les crédits à la recherche n'ont pas suivi cette progression. Cette situation a engendré une compétition plus grande entre les revues. Celles qui réussissent à se tailler une place de choix doivent redoubler de vigilance afin de conserver leurs acquis.

Phytoprotection n'échappe pas à ces pressions. Plus que jamais, la revue se doit de maintenir et d'améliorer ses standards de qualité. Ainsi, au cours de la dernière année, le Comité de rédaction s'est fixé deux objectifs: l'amélioration de la présentation de la revue et la révision des normes d'édition. Vous trouverez dans le présent fascicule du Volume 73 les premiers fruits de cette année de travail.

La nouvelle couverture affiche sans équivoque le dynamisme qui anime la revue et son Comité de rédaction. La nouvelle grille de mise en page est conçue de façon à mettre en valeur le travail des auteurs et à en faciliter la consultation. Les nouvelles normes d'édition sont plus précises, plus complètes et plus faciles à utiliser. Ces nouvelles normes d'édition simplifieront la tâche des auteurs et réduiront le temps de traitement des manuscrits.

Nous souhaitons ces changements à la mesure de vos attentes et nous vous remercions très sincèrement de votre confiance et de votre soutien.

La rédactrice en chef

Phytoprotection, **a time for change**

At this turn of the twentieth century, the world of scientific editing, despite its peculiarities, must abide by the rules of trade. The last decades have witnessed the multiplication of research journals. Yet, credits to research funding have not progressed at a comparable pace. Because of this situation, competitiveness between journals has increased. Journals that succeed in occupying an enviable position must exert constant vigilance if they are to keep their market share.

Phytoprotection is also subject to this pressure. More than ever, our journal must maintain and if possible improve its high standards of quality. Over the last year, the Editorial Board has aimed at fulfilling two objectives, the first being the improvement of the presentation of the journal, and the second being a thorough revision of the «Instructions to authors». This issue of Volume 73 carries the first results of these efforts.

The new cover design boldly reflects the dynamism of the journal and that of its Editorial Board. The new layout is conceived to highlight the work of authors and ease readability. Instructions to authors are more thorough and easier to follow. This new set of instructions will simplify the task of authors and will shorten processing time of manuscripts.

We hope that these changes will be up to your expectations and we thank you very sincerely for your trust and support.

The Editor